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EMLÉKEZTETŐ 
 

Készült a Győr-Moson-Sopron Vármegyei Mérnöki Kamara 2024. március 19. napján, 14 órai 

kezdettel megtartott elnökségi üléséről. Helyszín: 9021 Győr, Arany János u. 28-32. IV. emelet. 

 

Jelen vannak: Németh Gábor, Horváth Gábor, Ambrusné Lipovszky Andrea, Perger Ágoston, 

Tédi Szabolcs, Dr. Bukovics Ádám, Réder Tibor, Győrig Kálmán, Ádám Éva Magdolna, Visi 

Renáta. 

Meghívott szakcsoportvezetőként jelen van: Dr. Andor Krisztián, Kaliczka Csaba, Tédi 

Szabolcs, Nagy Tamás. 

Az elnökségi tagok közül távolmaradását előre jelezte: Dr. Szép János, Nyitrai Zsolt. 

A szakcsoport vezetők közül távolmaradását előre jelezte: Kender János, Dr. Szép János, Czibik 

Péter. 

 

Az alelnök köszöntötte a megjelent elnökségi tagokat és bizottsági elnököket, valamint az 

ülésre meghívott, jelenlévő szakcsoporti elnököket.  

 

Az ülés meghirdetett napirendje: 

1. Aktuális kérdések 
• Ingatlan felújítás 

 felújítás állása 
• Utolsó taggyűlés 
• Küldöttgyűlés 

Németh Gábor alelnök 
2. Továbbképzések 
   Dr. Szép János és Perger Ágoston elnökségi tagok 
3. 2023. évi költségvetési beszámoló FB véleményezése 
   Réder Tibor FB elnök 
4. 2024. évi költségvetés tervezete 

Németh Gábor alelnök 
5. Szakcsoportok beszámolói 
   szakcsoportvezetők 
6. Tagfelvételek, engedélyek, fellebbezések 

Ádám Éva Magdolna titkár 
7. Egyebek 

 

1.Aktuális kérdések  

Ingatlan felújítása, a felújítás állása: 

Németh Gábor: 26-án készül el a túlsó három iroda. Húsvét után már a túloldalon lesz a titkár-

ság. Azt követően kezdődik ennek az oldalnak a felújítása. A szerelvényezés a lámpák 
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kivételével megvan, az építőmesteri munka halad, a klíma kész, beüzemelés előtti állapotban 

van. Az energia ellátásunk az új mérőről megy. A nehezén túl vagyunk, az átköltözés ütemezése 

is megvan.  

 

Utolsó taggyűlés, Küldöttgyűlés 

Németh Gábor: A küldöttválasztó taggyűlés lezajlott, a megjelentek száma 15% körüli volt. 57 

küldött helyett, 59 küldöttünk lett, mivel az utolsó pozícióknál szavazategyenlőség volt – úgy 

gondoltuk, ebből nincs érdeksérelem, viszont érdemes lehet a jövőben az Alapszabályban is 

kezelni ezt a helyzetet.  

Az első küldöttgyűlés helye és időpontja is megvan már: 2024. április 23. 13 óra 30 perc; Fa-

mulus Hotel. A küldöttgyűlési meghívó szerkesztésére felkérem a titkár asszonyt; március 26-

ig kerüljön kiküldésre. A teljes tagságot értesíteni kell. (mivel csak a küldöttek szavazhatnak, 

szavazókártyát kell gyártani) A tagságtól kérjünk visszajelzést arról, hogy hányan szándékoz-

nak jönni a Küldöttgyűlésre; ez a jövőre nézve is jó adat lesz. Az SZMSZ a tapasztalatok alapján 

majd pontosítandó a küldöttgyűlés technikai lebonyolításáról (pl. kiértesítési határidők). 

Visi Renáta: A terem már le van foglalva, maximum 100 fő fér el. 

 

2. Továbbképzések 

Perger Ágoston: Az Elektrotechnikai Egyesület szervezésében folyó vándorgyűlés 

továbbképzésként elfogadható lesz, de még nem jött visszajelzés a továbbképzést tartóktól. 

Visi Renáta: Még nincs benne a törzsanyag listában.  

Németh Gábor: Az Elektrotechnikai Egyesülettel megkötöttük a szerződést a továbbképzés 

megtartására. A KTT-vel fel kell venni a kapcsolatot, hogy hirdethetjük-e. 

Idén két külsős szervezésű továbbképzés került megszervezésre. Ilyen esetekben a 

szerződésben kell meghatározni, hogy a kamara mennyit kérjen az adminisztratív teendők 

miatt. Erre vonatkozóan a mindenkori képzési díj 25%-a javaslatom.  

Ha a külsős szervezet korábbi törzsanyag felhasználásával tartja a továbbképzést, akkor be kell 

fizetnünk az MMK-nak a 600 Ft/ fő törzsanyag támogatást, ha nem történik korábbi törzsanyag 

felhasználás, akkor ezt nem kell befizetni – legalább is én így értelmezem a Továbbképzési 

Szabályzatunkat és annak alkalmazási előírásait. Szerződésmintánk már van. 

Horváth Gábor: Épületgépész továbbképzés március 28-án lesz. 

Tédi Szabolcs: Közlekedési továbbképzés április 25-én. 

Dr. Andor Krisztián: Az építési folyamatban van, Dr Szép Jánossal még átbeszéljük. 
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Nagy Tamás: A vizes továbbképzés szervezés alatt áll, a tisztségviselő választással egyben lesz 

megtartva, Győrben, a Vízügyes csónakházban. Ősszel a közlekedési szakcsoporttal közösen 

Dunakilitiben lesz egy kirándulással egybekötött továbbképzés. 

 

3. 2023. évi költségvetési beszámoló FB véleményezése 

Réder Tibor: Az elmúlt évi gazdálkodást tételesen átnéztük. Nem volt túlköltekezés. A 

beszámolót elfogadtuk, a küldöttgyűlés elé terjesztésre javasoljuk. 

Az idei tervezetnél a felújítási munkák díjazása módosult kissé, de erre a magyarázatot 

megkaptuk, elfogadtuk, és javasoljuk a küldöttgyűlés elé terjesztését. 

 

4. 2024. évi költségvetés tervezete 

Németh Gábor: A kiosztásra került táblázatban a 2023. gazdálkodása és a jövő évi költségvetés 

tervezete is látható.   

A főbb tételekben nincs változás az elmúlt hónapban ismertetetthez képest.  

A 2024. évi tervezetben az eredeti kiadás 63 millióról 70 millióra módosult, ill. módosult még 

a könyvelők havi díja. 

Látható, hogy a 2024. évi tervezetben a normál tevékenységünk pozitívra van tervezve, 4,3 

milliós tartalékkal, ami azt jelenti, hogy a jövőbeli működésünk biztosított, és a székházfelújítás 

hitelfelvétel nélkül meg tud valósulni. 

Szavazás a 2023. évi költségvetési beszámoló és a 2024. évi költségvetés tervezetéről: A 

jelenlévők egyhangúan, 6 igen szavazattal elfogadták a beszámoló és a tervezet Küldöttgyűlés 

elé terjesztését.  

Kaliczka Csaba: Országos Környezetvédelmi Tagozati ülést, vagy szakcsoporti ülést mikor 

lehet szervezni az új székházba?  

Németh Gábor. Nagy biztonsággal a jövő évtől. 

 

5. Szakcsoport vezetők beszámolói 

Építési szakcsoport – Dr. Andor Krisztián: A szakcsoporti élet biceg, senki nem ér rá, nem tud 

eljönni programokra. Az alelnökökkel tartom a kapcsolatot és a Tagozattal. 

Németh Gábor: A szakcsoporti működést a kamarai szabályzatainknak megfelelően 

dokumentálni kell, mert ellenőrizhetik. 

Környezetvédelmi szakcsoport – Kaliczka Csaba: A taggyűlésre való mozgósítás jó volt, ezen 

kívül nincs szakcsoporti élet. A Tagozati elnökségi üléseken részt veszünk, jogszabályok 

véleményezésében, hulladék szabályozásban. A Komárom, Veszprém és Fejér Vármegyei 

szakcsoportokkal jó a kapcsolat.  
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Közlekedési szakcsoport – Tédi Szabolcs: Az átlagéletkor magas (58 év), így inkább a 

nyugdíjasok jönnek el a szakcsoporti programokra. Az éves kötelező továbbképzésen mindenki 

részt vesz. 

A Mérnök Műhely keretében szoros kapcsolatot tartunk fenn a Győr Megyei Jogú Város 

Önkormányzattal. Részt veszünk Győr város szabályozási és területfelhasználási terveinek 

közlekedés szakági tervkidolgozásában. 

Az elmúlt évben volt 2 továbbképzés, 2 kirándulás és 1 szakmai előadás. Idénre is hasonló 

programokat tervezünk. A Tagozattal Réder Tibor tartja a kapcsolatot, illetve pályaorientációs 

napon előadást tartott a mosonmagyaróvári Kossuth Lajos gimnáziumban. A vizes 

szakcsoporttal kooperálunk. Kimondott taggyűlést nem tartunk, mert nem lehetne összehívni a 

tagságot.  

Németh Gábor: Majd erről külön egyeztessünk, hogy hogy legyen tovább a szakcsoporti élet. 

Épületgépész szakcsoport – Kender János: A beszámolót emailen küldte meg, amelyet az 

alelnök felolvasott. 

• Április 28-án megrendezésre kerül a szakmai kamarai továbbképzés  

• Schako-val közösen szeretnénk áprilisra szervezni a laborjukba egy légtechnikai 

bemutatónapot  

• a győri élményfürdővel még jelenleg is próbálok időpontot egyeztetni a bejárásra 

• szeretnénk egy kötetlenebb összejövetelt is szervezni a kollégáknak, ennek helyét és 

időpontját még nem határoztuk meg 

Tartószerkezeti szakcsoport – Dr. Szép János: Nem küldött beszámolót. 

Ambrusné Lipovszky Andrea, szakcsoporti elnökségi tag hozzászólása: passzívak maradtunk, 

nem volt Taggyűlés. A Tagozattal Szép János tartja a kapcsolatot. 

Vízgazdálkodási és Vízépítési szakcsoport – Nagy Tamás: A passzivitás problémájával nem 

vagyunk egyedül, de ebben benne van az is, hogy mennyire értékeljük a kamarát. Szakcsoport 

elnökségi ülésünk 2023. év folyamán 3 db volt, skype-on tartottuk. Szakmai napokon és 

képzéseken vettünk részt június, július, október, november hónapokban: Zöld-kék 

infrastruktúra (ZKI) workshop; MHT XL. Országos Vándorgyűlés, Győr - képzésnek minősülő 

országos rendezvény; „Vízgazdálkodás a Rába-völgyben, az ÉDUVIZIG területén”- képzésnek 

minősülő megyei rendezvény; „Vízgazdálkodási Párbeszédek - Az ökológiai vízmennyiség 

értelmezése” című tudományos előadóülés, Győr. Részt veszünk további helyi és országos 

programokon: Magyar Hidrológiai Társaságban, Tagozat kibővített vezetőségi ülésén. 

További tervek között szerepel a szakcsoport folyamatos tájékoztatása. 2024 évben két képzést 

tervezünk: tavasszal Győrben személyes jelenléttel; ősszel szakmai nap keretében Dunakiliti 
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térségében. 2024-ben a tavaszi képzéssel egyidőben taggyűlést és szakcsoporti választásokat 

tartunk. 

Németh Gábor: A vizes Tagozat szervezett egy online beszélgetést az összes szakcsoport 

vezetővel. 

Geodéziai és Térinformatikai Szakcsoport - Czibik Péter: Nem küldött beszámolót. 

Németh Gábor: Kérem a szakcsoport vezetőket, és a bizottságok elnökeit, hogy a beszámolóikat 

küldjék meg a titkárságra március 31-ig. Ebben az alábbi témakörök mindenképpen kerüljenek 

megemlítésre: 

• megtörtént-e az éves szakcsoporti taggyűlés, illetve volt-e esedékes 

tisztségviselőválasztás, és ha igen, ez megtörtént-e? 

• taggyűlések dokumentálása megtörtént-e? 

• 2023. évi lezajlott szakcsoporti programról tájékoztatás, 2024. évi tervek (itt különös 

tekintettel az előző pontokra) 

• kapcsolat a szakmai tagozattal, ennek javítási lehetőségei, mindkét irányban 

• szakcsoporti tevékenység értékelése vezetés szemszögéből/tagság szemszögéből 
 

6. Tagfelvételek, engedélyek, fellebbezések  

Ádám Éva Magdolna titkár: 

• Az elmúlt időszakban 1 fő adott be új tagfelvétel iránti kérelmet. 2 fő került átirányításra 

más vármegyéből, a lakcím rendezés miatt.  

A más vármegyéből történő átirányítások kapcsán arról beszélgetett az elnökség, hogy milyen 

lehetőségei vannak az elnökségnek, ha az átirányítottak jogosultságával kapcsolatban kérdések 

merülnek fel. 

• A tagságnak kiküldött lakcímellenőrző felhívásunk után, a beérkezett válaszok alapján 

13 főt irányítottunk át más vármegyékhez.  

• Tagsági viszonyának megszüntetését 4 fő kérte. 

• Tagsági viszonyának felfüggesztését 2 fő kérte.  

9 főnek kerültek meghosszabbításra a jogosultságai, miután továbbképzési kötelezettségüknek 

eleget tettek. 

• Új jogosultság kiadása iránti kérelmet nem nyújtott be senki.  

• Előzetes állásfoglalást a jogosultság kiadásához 1 fő kért; a T (tartószerkezeti tervezői) 

jogosultság kiadásával kapcsolatban a titkárság és az elnökség véleménye: a kérelmező 

végzettsége megfelelő, az elnökségi tagok megfelelőnek találták a szakmai gyakorlat 

idejét, szakirányúságát és igazolását, így a kérelmezőnek javasoljuk, hogy tegye le a 

jogosultsági vizsgát. 



 

 6

Az alapdiploma és a mesterdiploma közötti gyakorlati idő beszámításának értelmezésére az 

MMK főtitkárától még mindig nem érkezett állásfoglalás. 

Az elnökségi határozatok az emlékeztető mellékletét képezik. 

 

7. Egyebek 

Jelenlévők áttekintették az előző elnökségi ülésen meghatározott feladatok teljesülését. 

Az állandó lakcímek ellenőrzési feladatai kapcsán Németh Gábor javaslatot tett arra, hogy 

egyeztet az MMK Főtitkárával, emellett kéri titkárasszonyt a lakcímnyilvántartások 

lekérésének kormányhivatallal történő egyeztetésére. 

Horváth Gábor felvetésére jelenlévők egyeztették, hogy a tagok lakcímnyilvántartás-ellenőrzési 

feladatai, eljárási rendje kapcsán hogyan kezeljék Bartal György elnök helyzetét. Végül 

jelenlévők megállapodtak abban, hogy elsődleges szempont az egységes kezelési szemlélet, 

ami akkor esedékes, ha Bartal György kamarai tagságának felfüggesztése megszűnik – addigra 

ő is mérlegeli, milyen módon kíván eljárni. 

Németh Gábor utalt még arra, hogy az MMK Főtitkársága új irodába költözik, április 2-ától a 

Főtitkárság új helyen fog működni. 

Végül Németh Gábor elmondta, hogy a jövőre nézve meg kell teremteni a kamarai tagjaink, 

illetve egyéb szerveink hiteles elektronikus szavazási lehetőségének technikai hátterét. Erre az 

adódó javaslat, hogy az MMK informatikai rendszerének részeként jelenleg is működő 

szavazási rendszer használatának lehetőségét kellene megnyitni a területi kamarák felé. 

Bukovics Ádám jelezte, hogy náluk az Egyetemen szintén alkalmaztak már ilyen 

szoftverkörnyezetet, utána néz, pontosan melyiket, és az – igény esetén - hogyan lehetne 

felhasználható. 

 

A korábbi elnökségi üléseken kijelölt feladatok, határidők teljesülése: 

téma felelős határidő Teljesülés 

Év mérnöke életmű díjhoz szakmai 
életrajz bekérése az érintettektől 

Tédi Szabolcs 2024. 03. 19 teljesült 

 

A mostani elnökségi ülésen felvetett új, illetve fennmaradt témák, felelősök, határidők: 

téma felelős határidő 

Küldöttgyűlésre meghívó szerkesztése 
és kiküldése 

titkárság 2024. 03. 26. 
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SzMSZ pontosítása a Küldöttgyűlés 
technikai lebonyolításával 
kapcsolatban 

titkárság - alelnök 
küldöttgyűlést 

követően 

KTT-vel felvenni a kapcsolatot az 
elektrotechnikai továbbképzés 
hirdethetősége kapcsán 

titkárság azonnal 

Szakcsoporti elnökök és bizottsági 
elnökök beszámolóinak elkészítése és 
megküldése a titkárságra 

szakcsoporti és bizottsági 

elnökök 
2024. 03. 31. 

Kitüntetésre javasoltak életrajzainak 
bekérése 

titkárság - alelnök 2024. 03. 31. 

Lakcímadatok ellenőrzéséhez 
adatszolgáltatás kérésének intézése 

titkár - alelnök 2024. 04. 30. 

elektronikus szavazás lehetőségének 
megteremtése 

alelnök, Bukovics Ádám 2024. év folyamán 

 

Az emlékeztetőt összeállította: Ádám Éva Magdolna, titkár - Kmf - 


